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Na osnovu člana 187 i 188 Poslovnika Skupštine Cme Gore, Ministru 

poljoprivrede i ruralnog razvoja, Aleksandru Stijoviću, postavljam sljedeće

POSLANIČKO PITANJE:

Kada je donijeta poslednja strategija razvoja poljoprivrede i kako 

ocjenjujete Izvještaj Evropske Komisije za poglavlje 11 - poljoprivreda? Zašto 

još uvijek nijesu isplaćena direktna plaćanja po heketaru, zašto 

poljoprivrednici plaćaju akcize na gorivo, zašto su stoćari i mljekari 

nezadovoljni Vašim radom i zašto nijeste održali obećanje koje ste dali u 

Skupštini Crne Gore da će svi javni pozivi za IPARD biti objavljeni u III 

kvartalu ove godine?

Obrazloženje ću dati na sjednici Skupštine.

Odgovor tražim i u pisanoj formi.

POSLANIK
Petaiilvanović

Druitvo zRanjo. m Druitvo slobode. m Druitvo građana.



CHNA GOaA 
RKUPŠTINA CRNE GOHE.

20 .2 / GOD.PBIMUENO'. //
KLASIFIKACIONI

” BPOJJ
Crna Gora
Ministarstvo poljoprivrede. 
šumarstva i vodoprivrede

_____ Ariresa: F imski trg 46,
81000 Podgorici i, Crna Gora 

tel;+38: 20 234 105 
1axr''^20 234 306

www.gov.me/mpsv

veza;

6PA;
ppilog.SKRaCENICA;

Broj: 1-076/21-14099/2 
Podgorica, 24.11.2021. godine

SKUPŠTINA CRNE GORE 
n/r gospodinu Aleksi Bečiću, predsjedniku

PODGORICA

Predmet: Odgovor na poslaničko pitanje poslanika Petra Ivanovića

Poslanik Petar Ivanović, u pisanoj formi, postavio je sijedeća pitanja na koje traži odgovor, 
u pisanoj formi, od strane ministra poljoprivrede, šumarstva i vodoprlvrede:

POSLANIČKO PITANJE

Kada je donijeta poslednja strategija razvoja poljoprivrede i kako ocjenjujete Izvještaj 
Evropske komisije za poglavlje 11 — poljoprivreda? Zašto još uvijek nijesu isplaćena 
direktna plaćanja po hektaru, zašto poljoprivrednici plaćaju akcize na gorivo, zašto su 
stočari i mljekari nezadovoljni Vašim radom i zašto nijeste održali obećanje koje ste dali u 
Skupštini Crne Gore da će svi javno pozivi za IPARD biti objavijeni u III kvartalu ove 
godine?

Na postavljeno pitanje dajemo sljedeći

ODGOVOR

Prije svega želim da Vam zahvalim na pitanju.

Prilikom davanja ocjene Izvještaju Evropske komisije o napretku za pregovaračko 
poglavlje 11 - Poljoprivreda i ruralni razvoj, obavezno se mora poći od toga u kakvim 
uslovima je Ministarstvo radilo u periodu od juna 2020. do juna 2021. godine, na koji se i 
odnosio izvještajni period. Prethodno Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja se do 
avgusta 2020. godine nalazilo u izbornoj kampanji, pa je onda bio tehnički mandat Vlade 
do decembra 2020. godine, te za cijeli taj period nije ispunjena nijedna obaveza iz 
evropske agende. Svjesno su ostavljene brojne neizvršene obaveze novoj administraciji.

Za preostalih šest mjeseci, dakle do kraja izvještajnog perioda, odradili smo i postigli 
mnogo, što je i cijenjeno u zadnjem izvještaju Evropske komisije koji bilježi ostvaren 
određe’ni napredak, odnosno da Crna Gora ostaje umjereno spremna u oblasti 
poljoprivrede i ruralnog razvoja. Želim da kažem da smo više nego zadovoljni ovom
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ocjenom, uzimajući u obzir okolnosti u kojima smo radili i obaveze koje smo nasiijedili od 
bivše viasti, a odnose se na nerealizovane aktivnosti iz evropske agende.

Strategija razvoja poljoprivrede i ruralnih područja je važila za period 2013-2020. godina, 
pa je stoga do kraja 2020.godine već trebalo imati spremnu strategiju za naredni 
programski period. Jednostavno je zaključiti da je to bila obaveza prošle admjnistracije. 
Međutim umjesto završene strategije, zatekao sam stanje da ista nije ni zapoceta. Kađa 
je ova važna obaveza u pitanju, ostavljeni su samo problemi, nedovršene sektrorske 
analize koje su trebale da posluže kao osnov za potrebe izrade IPARD lli programa i 
Strategije razvoja poljoprivrede i ruralnih područja, dobili smo nekompletna i neadekvatna 
dokumenta koja su više puta morala da se vraćaju na doradu po instrukcijama nasih 

stručnih službi.
Međutim, ni to nas nije pokolebalo da činimo sve da ispunimo obaveze koje Crna Gora 
ima na EU putu i stvori sve preduslove da u narednim godinama postigne potpunu 
usklađenost sa pravnom tekovinom EU u obiasti poljoprivrede i ruralnog razvoja. Isticem 
i stvarnu spremnost da ta pravila uspješno i primjenjujemo, a ne da se donose propisi koji 

kao što je to do sada bila praksa prethodne vlasti čime je pokusavala dase ne primjenjuju 
stvori privid posvećenosti integracijama.
Zbog crnogorske javnosti u obavezi sam da kažem da predano radimo na donošenju svih 
dokumenta koja se nalaze na listi obaveza ovog Ministarstva, ukljucujuci i Strategiju, te 
ćemo te obaveze ispuniti, a osnovu za ovu konstataciju nalazimo u stalnonn kontaktu sa 
predstavnicima Evropske komisije, kojima dugujemo zahvalnost za pomoc koju pruzaju i 
što imaju razumjevanja za sve probleme koje smo naslijedili.

Što se tiče nezadovoljstva stočara i mljekara, nije istina je da su nepdovoljni radom 
Ministarstva i ministra, jer u istima prepoznaju odgovornog partnera koji '

datim okolnostima pomažu da se očuva dohodak poljoprivrednihposvećeno u 
proizvođača.
Činienica je da je prethodna godina bila teška za poljoprivrednu proizvodnju. Kao_ sto je 
opštepoznato usljed pandemije imali smo skok cijena inputa, veliku susu i kasnjenje 
Agrobudžeta. Ministarstvo je bilo odlučno da očuva dohodak poljopnvrednih proizvođaca 
i sa zadovoljstvom želim da Vam kažem da će sve agrobudzetske mjere b^ 
implementirane do kraja, uprkos skraćenom periodu za realizaciju. Pored 
agrobudžetskih mjera, Ministarstvo je pokazalo odlucnost i pomoglo cjelokupni stocarski
sektor nizom interventnih mjera.
Subvencionisali smo koncentrovanu stočnu hranu (obuhvatajući sve sektore stocarske 

proizvodnje (govedarstvo, svinjarstvo, kozarstvo,
eurocenti po kilogramu za mjesece avgust i septembar za sta je opredijeljeno 800.000 

eura.
Ministarstvo je pored toga uvelo više interventnih mjera koje su namjenjene da bi očuvale 
dohodak poljoprivrednih proizvođača i očuvale poljoprivredne proizvođace a to su.

Sektor živinarstva podržan je smanjenjem PDV- a na jaja početkom godine imao je fiskalni 
efekat 3 miliona eura, dodatno su podržana i 2 turnusa brojlerske proizvodnje u iznosu od



10 centi po kilogramu protzvedenog mesa što je imalo fiskalni efekat 88.000 eura. U toku 
je dodatna podrška koja se odnosi za nabavku pilića za brojlersku proizvodnju u iznosu 
50 centi po komadu što ima fiskalni efekat 100.000 eura. Takođe, ovaj sektor podržan je 
sa subvencijom stočne hrane u iznosu od 5 eurocenti po kilogramu.

Sektor stočarstva je pored redovnih 11 centi za mlijeko dodatno subvencionisan za 
mjesecjun i jul2+2 centa, štoje imalo fiskalni efekatpobudžet 210.000 eura. Za mjesece 
oktobar, novembar i decembar Ministarstvo je subvencionisalo sektor mlječnog 
govedarstva sa 3+2 centa po litru mjesečno, što čini fiskalni efekat od 400.000 eura.

Sektor svinjarstva, podržan je povećanjem osnovnih premija za nazimice za 20% kao i 
kroz novu interventnu mjeru koja je u toku, pa će proizvođači dobiti dodatnu podršku po 

nazimici u iznosu od 50 eura.

Sektor ovčarstva i kozarstva podržan je povećanjem osnovne premije i podrškom za 
stočnu hranu za 12,5%. Obezbijeđen je otkup tržišnih viškova i implementirana mjera čime 
su rešeni problemi viškova jagnjadi i ova mjera je imala fiskalni efekat 250.000 eura

Usaglašena je korekcija na stare i mlade bijele sireve, koja će startovati od 1. januara 
2022. godine sa 22 na 7 posto, što će imati fiskalni efekat 2 miliona eura.

Kad je riječ o subvencijama, prvo treba reći da je više od 50% subvencija već realizovano, 
a ostale će biti isplaćene do kraja godine. Povećali smo iznose plačanja ove godine u 
skladu sa mogućnosti i namjeravamo da ih povećamo i naredne godine. Godinama 
unazad subvencije su se isplaćivale ustaljenom dinamikom, nakon obrade zahtjeva 
formira se lista za plaćanja, nakon čega slijedi isplata subvencija. Krajnji rok za isplatu 
subvencija je uvijek bio 31. decembar tekuće godine.

Ove godine smo, nažalost, imali situaciju da smo čekali na objavljivanje budžeta do 
sredine godine, što je uslovilo i kašnjenje u objavljivanju Agrobudžeta. Dodatno, 
unaprijedili smo i sistem kontrole u skladu sa evropskim modelom direktnih placanja. 
Modul za evidenciju zahtjeva povezan je sa Registrom poljoprivrednih gazdinstava i 
SIZEP-om, kako bi se osigurale unakrsne provjere u trenutku podnošenja zahtjeva. Ipak i 
pored činjenice da je nacionalni bužet, a samim tim i Agrobudžet usvojen nakon 
pianiranog roka to neće uticati na dinamiku isplate subvencija po hektaru, jer je krajnji rok 
za isplatu subvencija kraj decembra tekuće godine. Ovdje želim da istaknem vaznost 
usvajanja budžeta na vrijeme kako bi već u februaru naredne godine imali objavljan 
Agrobudžet koji bi bio dostupan poljoprivrednim proizvođačima.

Što se tiče plaćanja akciza na gorivo, ističem da pravni osnov postoji, te da poljoprivrednici
Međutim, odlučili smo da 

i teško ostvariva za naše
mogu podnijeti zahtjev za povrat akciza na gorivo. 
pojednostavimo ovu praksu koja je bila dosta komplikovana 
poljoprivrednike. U tom pravcu, u toku je donošenje novog pravilnika kojim ce se potpuno 
pojednostaviti procedura, te će poljoprivrednici umjesto povrata akciza na gorivo placati 
đirektno gorivo bez akcize, a sve uz pomoć kartice koja će bitl kreirana nakon stupanja na
snagu ovog propisa.



I na kraju što se tiče dijela pitanja koji se odnosi na IPARD, dinamiku objava Javnih poziva 
prilagodili smo potrebama korisnika i njihovim finansijskim mogućnostima da realizuju 
investicije.

Korisnicima je data mogućnost korišćenja avansnog i faznog piaćanja u cilju brže 
realizacije investicija i povlačenja bespovratnih sredstava. Shodno tome, bilo je potrebno 
prolongirati termin objave poziva imajući u vidu veliku zainteresovanost korisnika za 
uvođenje avansnog i faznog plaćanja. Kako bi u što većoj mjeri iskoristill pozitivne efekte 
navedenih mogučnosti, bilo je neophodno da korisnicima omogućimo određeni vremenski 
period za pripremu i priiagođavanje na ove novine kao i priprema za nove pozive koji će 
uslijediti.

Što se tiče objave Javnih poziva u ovoj godini, 23. juna objavili smo prvi Javni poziv za 
Mjeru 7 „Diverzifikacija gazdinstva i razvoj poslovanja", podmjera 7.1 „Podrška 
investicijama za razvoj ruralnog turizma". Javni poziv je trajao do 30. septembra 2021. 
godine . U okviru Prvog Javnog poziva podnijeto je 102 zahtjeva za dodjeiu podrške, od 
čega je 76 korisnika iz sjevernog regiona, 22 korisnika su iz centralnog regiona, dok su 2 
korisnika iz primorskog regiona. Zahtjevi su u fazi administrativne kontrole.

Takođe, u IV kvartalu (10. novembra) objavili smo treći Javni poziv za mjeru 1 (namjenjena 
primarnim poljoprivrednim proizvođačima) koji traje do 27. decembra ove godine. Ovaj 
Javni poziv je namijenjen korisnicima koji planiraju investicije koje se odnose na nabavku 
mehanizacije, opreme, podizanja višegodišnjih zasada, izgradnju plastenika/staklenika, 
dok će novi četvrti Javni poziv za Mjeru 1 pored navedenih investicija uključiti i izgradnju 
i rekonstrukciju objekata. Ovaj Javni poziv se planira tokom marta naredne godine.

Pored navedenih Javnih poziva za mjeru 1 u planu je i objava četvrtog Javnog poziva za 
Mjeru 3 (za prerađivački sektor) tokom februara naredne godine.

S poštovanjem.
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